
Pozdrav Mons. Františka Václava Lobkowicze, biskupa ostravsko-opavského 

Milí přátelé, návštěvníci další noci kostelů. 
Srdečně Vás všechny vítám při této návštěvě, která je bezesporu 
trochu jiná, než když přijdete třeba na nějaký koncert duchovní 
hudby, nebo Vás do kostela přivede nějaká rodinná událost, jako 
je třeba svatba, křest nebo pohřeb v rodině. Dnes přicházíte 
v klidu a uvolněně, dnes už asi žádnou povinnost nemáte, a tak je 
příležitost podívat se, co všechno k Boží oslavě zbudovali naši 
předci a také co vytváří naše současnost. A snad si při tom 
uvědomíte, kolik námahy asi stojí, pečovat o toto kulturní dědictví 
našeho národa, aby je bylo možno zanechat také tak krásným 
následujícím generacím. Ano, je to jistě velké bohatství, ale ono 
tady není pro nějaké rozmary, ale k oslavě Boží a také povznesení 

našeho někdy utrápeného a unaveného ducha. Naše chrámy na nás působí už jen 
svým prostorem, který nabízí mnoho krásných uměleckých věcí, ale také nabízí 
prostor ke zklidnění a promyšlení mnohých životních otázek. A při takovém zklidnění 
možná najdete v sobě i touhu, aby se i Vaše nitro stalo krásným prostorem, ve 
kterém jste schopni prožívat i to nejkrásnější ale i velmi těžké přikázání Boží, které 
nám přikazuje, abychom se měli mezi sebou rádi. 

Přeji Vám vnitřní obohacení a velkou pohodu v srdci. Ať se Vám u nás líbí. 
  
+ František V. Lobkowicz 


